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 תודה מראש!!!

 למה מי שהוא  " ע ד ר י "  לא יכול לגלול אבן מעל פי הבאר...?? 

יעקב מגיע לחרן ורואה משהו מוזר... כולם יושבים כמו איזה גויילמים וחולמים... יעקב אבינו לא יכול להתאפק... הוא 
 ואז הם ענו לו תשובה!!!!מיד שואל: לא עת האסף המקנה השקו הצאן ולכו רעו... מה אתם חולמים פה?? תזוזו כבר... 

 ת המשא ומתן שיש ליעקב עם אותם עדרים סימן שיש פה מסר מהותי וחשוב בשבילנו...( )ואתה מבין לבד שאם התורה רואה לנכון לכתוב א
 הרועים עונים ליעקב אבינו: 

הרועים מסבירים ליעקב: תבין!!! אנחנו לא  "לא נוכל, עד אשר יאספו כל העדרים וגללו את האבן מעל פי הבאר"!!!!
לכן כל אחד מאיתנו לא יכול לבד... כי  לכן!!!!!!ויש פה הרבה עדרים...  יכולים!! לא נוכל!!! למה?? כי אנחנו עדריים!!! היות

 רק ביחד אנחנו יכולים... לכן צריך לחכות בסבלנות שכולם יבואו ורק אז מתחילים להיות יכולים...
וסן שלו עונה להם יעקב: כעת אני מבין אתכם... אם אתם עדריים אז באמת אין לכם כח... מי שהוא עדרי... כל הכח והח

 מגיע מהעדר... אז כל זמן שלא נאספו כל העדרים אז אין לו כח...
אבל!!! אומר יעקב לאותם רועים... היות ואני לא עדרי!! סו"ס קוראים לי יעקב אבינו... וכל המהות שלי זה "ויוותר יעקב 

אז אצלי הכח והחוסן לא מגיעים  "!!! במקלי עברתי את הירדן הזה... הכל אצלי נעשה ממקום הכי פנימי לבד לבד...לבדו
מהעדר... ממילא אני לא צריך לחכות עד שיאספו כל העדרים... ואז יעקב ניגש ותוך רגע מסיר את האבן כמסיר פקק 

 מע"ג צלוחית... 
 בתפילת גשם מגלה לנו הפיוט את הסוד... מאיפה יעקב אבינו היה כזה חזק??---

 ב וגל אבן מפי באר מים!!!! זכור טען מקלו ועבר ירדן מים,  ייחד ל 
יחד לב!!! זה הסוד!!! יעקב אבינו לא עדרי... החוסן הפנימי לא תלוי באוירה החברתית... אצלו הכל מגיע מ"יחד לב"!!! 
הרי "יחד לב וגל אבן מפי באר מים"!!! ואנחנו מתפללים לה': זכור טען מקלו ועבר ירדן מים... מה פירוש המילים "טען 

 יודע מה הפשט??מקלו"?? אתה 
אני אסביר לך את זה בשפה מודרנית: בזמן של יעקב אבינו עדיין לא היה אפשרות להטעין באוטובוס... לא היה חיבור 

USB אז יעקב אבינו היה צריך להטעין את המקל שלו עוד לפני כן... זה הפשט "טען מקלו"!!! עד כאן הסברתי על דרך ...
 ה"נסתר..." כעת אני אסביר: 

שחי בעדריות... אני חרדי כי כולם חרדים... אני לומד בישיבה כי כולם בישיבה... אני אברך כי כולם אברכים... מי שהוא מי 
כזה... זה אחד שהבטריה הפנימית שלו לא מוטענת... הוא "בונה" על החיבור של האוטובוס... הוא מטעין תוך כדי 

אז לא נוכל!!!! הוא ... אם רגע אחד אין לו נקודת חיבור לעדר... נסיעה... אבל אם רגע אחד הוא נמצא לבד בלי העדר
יעקב אבינו הלך לישיבת  טען מקלו!!!אין לו קליטה! הוא פתאום נבוך ולא יודע מה לעשות... אבל יעקב אבינו  תקוע!!!

צריך לצאת  הוא ידע שעוד מעט אני הוא הטעין את המקל שלו!!!שם ועבר... ומה הוא עשה שם ארבע עשרה שנים?? 
לדרך ארוכה... ואני אהיה שם לבד לבד!!!! לא יהיה לי את המטען הרוחני הצמוד של ישיבת שם ועבר... לא יהיה לי את 
השבת נסיעה להליגער יצחק שיטעין אותי ביידישקייט אני הולך להתמודד לבד לבד מול "לבן גרתי" ומי ערב לי "שתרי"ג 

? מאיפה אני אשאב כוחות??? הרי לא יהיה לי חיבור נגיש להטעין את המצברים מצוות שמרתי"? איך אני אחזיק מעמד?
 שלי???

אני מוכרח לפתח אנרגיה עצמאית!! אני מוכרח להיות אישיות בפני  אין לי ברירה!!! אני מוכרח להטעין את המקל שלי!!!
בנות את היידישקייט שלי על האוירה עצמי.. אני מוכרח להיות מלך על מקלי.. אסור לי להישען על החברה.. אסור לי ל

החברתית השמורה... כי... כי מי אמר שיהיה לי את זה... אני מוכרח להטעין את המקל הבודד שלי!! את האישיות שלי 
 מבפנים!!!

"זכור וזה מה שיעקב אבינו עשה... הוא התמלא מבפנים... אז הוא יצא לדרך הארוכה... וזה מה שאנחנו מתחננים בפיוט:  
"יחד לב וגל אבן  --זכור לנו את אותו עבד נאמן שלך יתברך לבד לבד בלי עזרה מבחוץ... ואז טען מקלו ועבר ירדן מים"!!!

יחד לב" -מי שהטעין את המקל שלו... וכל הכח והחוסן שלו מגיע מבפנים... מה הפלא שברגע אחד של  מפי באר מים"!!!
 א מצליחים לעשות...הוא הצליח לעשות ולפעול מה שעדרים עדרים ל

את המסר הזה אנחנו חייבים לקחת לעצמות... אנחנו בעל כרחנו עדריים!!! אנחנו חיים בעדר... ובאיזשהו מקום זה החוסן שלנו... אם 
אני חרדי זה נזקף בחלק גדול לזה שנולדתי חרדי וגדלתי כמו חרדי... אבל צריך לדעת שזה לא מספיק!!! מי שהחוסן והכח שלו מגיע 

העדריות... אז הוא כל הזמן מוטען מהאוירה החברתית החרדית שהיא זו שמזרימה לו כח לשרוד את היהדות... אבל ברגע שעדיין לא מ
נאספו העדרים... אם יש רגע אחד שאני נמצא לבד לבד ואין לי כעת את הגיבוי של העדרים... אז לא נוכל!!!! אתה פתאום מרגיש חלש 

שזה יקרה... בפרט בדורנו!!! שהקב"ה מזמין לנו כל מיני ניסיונות שמתעוררים דווקא כשאתה לבד לבד ואף  ולא מחזיק מעמד... ואסור
אחד לא לידך... ומי שכל הרוחניות שלו מגיעה מהעדריות החרדית... אז ברגעים הקשים האלו אין לו מינימום של כוחות להתמודד... 

רתי" מוכרחים להטעין את המקל!!!! מוכרחים להתמלאות מבפנים... אחרת אין סיכוי אין ברירה!!! אנחנו נמצאים בדור של "עם לבן ג
ל"תרי"ג מצוות שמרתי"!!! ישנם רגעים של ניסיונות מסוג של אבן גדולה ע"פ הבאר... שצריך בשביל זה ייחד לב!!! רק מי שיש לו 

וי לנו אם נחכה שיאספו כל העדרים ואז יגללו את האבן... עד מינימום של חוסן אישי מבפנים יכול לעשות "יחד לב וגל אבן..." אוי ואב
צריך לקחת אחריות אישית מתוך הבנה שאני לבד!!! במקלי עברתי את הירדן הזה! ויוותר יעקב לבדו... וה'  אז אפשר לרדת שאולה...

  מסר נוסף... אבל למטעינים את מקלם...של הגיליון  4-3אבל בעמוד  עד כאן מסר אחד עבור העדרים... רוצה לראות אותי מנצח לבד.. 
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 למה פתאום יש שקיעת החמה?? למה יש את ימי השנאה...??

יעקב אבינו הוא מנהל חברת החשמל... בחיר האבות... אברהם ויצחק התחילו למתוח את החוטים... ואילו יעקב 
אבינו הוא זה שמסיים את המעגל החשמלי... הוא מותח את הקבל הראשי... ו... ו... וזוז... זוז לצד... עוד שניה זה 

  מתחיל לעבוד בשיא העוצמה!!!
יעקב אבינו הוא זה שמייצר את המעגל החשמלי ואת הזרם הגבוה  יעקב חבל נחלתו!!!כן... זה לא צחוק... 

עד ראשו מגיע השמיימה... זה מקור חשמל הראשי שמזרים אנרגיה ----והעוצמתי שמתחיל  ממוצב ארצה ו
אילך כל יהודי שילחץ פה על לככככל העולם כולו!!! שברגע שיעקב אבינו ישלים את העבודות חשמל... מכאן ו

כפתור שנקרא תפילין... באותו רגע על ידי זה יושפע שפע רב בכל העולמות.. ברגע שיהודי יעצום את העיניים 
שלו בשמירת העיניים... באותו רגע הוא לוחץ על כפתור שמדליק שם בשמים שאלטער שעיני ה' משוטטות 

שהאדם השלם כראוי, : )שער א' פרק ה'(זה לשון בעל נפש החיים בכל הארץ בהשגחה פרטית מיוחדת וכו' וכו'... 

עיקרו הוא נטוע למעלה בשרש נשמתו העליונה ועובר דרך אלפי רבואות עולמות עד שקצהו השני הוא 

נכנס בגוף האדם למטה. זהו 'כי חלק ה' עמו יעקב חבל נחלתו' שעיקרו קשור ונטוע למעלה חלק הוי''ה 

וכל מעשיו מגיעים לעורר שורשו העליון כענין  חבל עד בואה לגוף האדםומשתלשל כממש כביכול. 

 החבל שאם ינענע קצהו התחתון מתעורר ומתנועע גם ראש קצהו העליון.

חשמלאי שצריך לעשות תיקונים בלוח חשמל... לא יכול לעבוד  אבל!!!! יש כלל ברזל שכולנו יודעים אותו...
כשהחשמל עובד!!! אם שמת לב: תמיד כשחברת החשמל באים לעשות תיקונים בחשמל... מודיעים מראש 
שהולך להיות הפסקת חשמל.. שלא תבין: להרכיב פלורוסנט נו... את זה אפשר לעשות גם כשהחשמל עובד... 

ה גם אפשר... זה דברים לא רציניים... אבל אני מדבר איתך על דברים רציניים... אני להרכיב נורה חשמלית?? ז
מדבר איתך על הבית שלי שפעם נקודת החשמל היתה מאוד מצומצמת... ואם היית מפעיל גם קומקום וגם 

א עומד בזה... כאן מפזר חום וגם בוילר ביחד... בום!!!! החשמל היה נופל... זהו... זה כבר גדול עליו... הוא כבר ל
צריך לקרא לחשמלאי שיעשה עבודה רצינית בבית וירחיב את אפשרויות צריכת החשמל!!! אבל בשביל זה 

 צריך יום שלם שלא יהיה לנו חשמל בבית! 
הוא האבא של תפילת מעריב.. ישראל סבא הוא האבא של  זו הסיבה שיעקב אבינו הוא האבא של הלילה...

?? כי הוא מותח את החבל... הוא מותח את חוטי החשמל שמחברים שמים וארץ... החושך!!! אתה יודע למה
ודווקא ברגעים המכוננים של הרחבת מעגל חשמלי... דווקא את זה אי אפשר לייצר תחת זרם חשמלי... כי זה 

 מחשמל... 
 כלפי מה הדברים אמורים???

מי השנאה?? למה יש ימים כאלו שפופים בחור בן עליה יקר: ניגשת אלי ושאלת אותי: למה יש בכלל את י
וחשוכים שאין לי חשק לכלום ולא הולך לי כלום?? למה זה ככה??? מה רע בלפני חודש שישבתי ולמדתי בכזה 
חשק ובכזה שמחה... למדתי כ"כ טוב... שגרתי לקב"ה כ"כ הרבה שעות נפלאות של לימוד תורה ותפילה 

ף הזה שפתאום החשק ירד לקרשים ואני בקושי סוחב... בשביל מה בכוונה... אז בשביל מה הגיע השבוע העיי
 זה טוב???

בחור יקר: הפסקת חשמל זה אמנם חושך!!! אבל קח בחשבון שכשיש פתאום הפסקת חשמל זה אומר 
יש פה איזה חשמלאי שעושה כנראה עבודה רצינית בלוח חשמל וכשהוא יגמור ושוב ידלק  מישהו פה עובד...ש

תגלה שיש לך הרבה יותר אפשרויות חשמל... תבין: בחודש שעבר למדת מאוד טוב... עשית החשמל... אתה 
הרבה שטייגן.. התרוממת... הגעת לשיאים חדשים... אבל סו"ס גם כשהגעת לשיא צריכת החשמל שלך... אתה 

י עדיין אתה מסכים איתי שיש לך שאיפות הרבה יותר גדולות... ולזה אתה עדיין לא יכול להגיע!!!! למה?? כ
בחור צעיר וצריכת החשמל שלך היא מוגבלת... אז אמנם הגעת לשיא שאתה יכול להגיע אליו!!! אבל אתה 
בעצמך מאוד רוצה ושואף להגיע לשיאים חדשים... אז בשביל זה יש את הימים הקשים האלו ש... שאתה 

כשאתה עומד  שהו מאוד טוב!!!!קורה מפתאום נכנס להפסקת חשמל... ודווקא בימים הקשים האלו תוך כדי 
בנקודת מבחן של ימי השנאה ואתה בכל זאת משתדל לשבת וללמוד... ובכל זאת סוחב איכשהו... לא נעלם... 
לא נסוג לאחור... באותה שעה אבא שבשמים מרחיב!!! מרחיב את צריכת החשמל שלך... מרחיב את הכלים 

אין מה לעשות!!! ות... עוד יותר הבנה וקרבת אלוקים... שלך לקבל עוד יותר השגת תורה... עוד יותר בהיר
לכן... גם אם קשה בימים האלו... גם כשזה  הרחבת מעגל חשמלי מוכרחת להיעשות מתוך הפסקת חשמל!!!!

בקושי סוחב... אבל אם רק תדע על מה זה יושב... אם תבין שכעת קורה משהו מאוד טוב... אני לא סתם 
פסקת חשמל... יש פה עבודות חשמל!! העבודות יגמרו... החושך יגמר... עוד יום שלעפצעך... זה לא סתם ה

 יומיים שבוע שבועיים... אבל כשאני אצא מזה... אני אהיה יותר גדול... יותר מרומם... 
זו הסיבה שיעקב אבינו זה האבא של הלילה!!!! הוא האבא שמלמד אותנו לא להיבהל מהלילה!! לא להיבהל 

ושך... אבא יעקב מלמד אותנו שכשיש חושך ויש לילה... זה בסה"כ אומר שעכשיו יש עבודה מרגעים של ח
קדחתנית בסולם יעקב ומלאכי אלוקים עולים ויורדים בו... זה לא כמו שנראה לך שהכל ישנוני... רדום... חשוך... 

יגיע עלות השחר... אתה מיד ממש לא!!! יש פה עבודות רציניות ש... חכה חכה... ברגע שיגמר הלילה... ברגע ש
 עכשיו במילה אחת: למה זה באמת ככה??תרגיש שנעשה פה משהו טוב.... 

אני לא שואל כעת על חברת החשמל... למה זה צריך להיות בהפסקת חשמל... אני מדבר כעת על עבודת ה'... 
 למה הדברים הטובים באמת צריכים להגיע מתוך קושי???

אנחנו באנו כאן לעולם בשביל להיות בעלי ההטבה!!! ה' רוצה  ככה:אז במילה אחת העניין הוא 
שאתה!!! אתה תבנה... אתה תיצור... אתה תהיה החשמלאי שיוצר את החיבור בינך לאבא שבשמים.. 

אני  אז מה בכל זאת אני יכול לעשות???דא עקא!!! שתכל'ס... הרי בסופו של דבר ה' עושה את הכל... 
עז שלי להתקרב לה'... אני צריך מצידי להראות עד כמה זה חשוב לי צריך לבטא את הרצון ה

ובנשמתי... ברגע שאני מצידי מבטא את רצוני... כאן ה' עומד כנגדי ועושה בשבילי!! איפה המקום 
האלו שאין לי חשק... ודווקא לא בא לי... ומתחשק לי כעת  שלי להתבטא?? ברגעים הקשים!!! ברגעים

קד... אבל לא!! אני בכל זאת מתאמץ ובכל זאת סוחב... ואת זה רק אבא ללכת לישון ולא לתפ
שבשמים רואה!! כאן אני מבטא את הרצון העז שלי לעשות רצון ה'... ולכן דווקא ברגעים האלו ה' 
עומד במקביל ומרחיב את מעגל אפשרויות ההשגה שלי... מרחיב אותם במקביל לרצון העז שלי... לא 

 מגיע עלות השחר.. ותזרח לך השמש. להיבהל!!! עוד רגע 
 

  
 ניתן לקנות את הקונטרס

 נר לרגלי
 דבריך ואור לנתיבתי...

בענייני ימי החנוכה והמסתעף, מלוקט מתוך 
 מאמרים שנכתבו בגיליון זה,

 בגיליון זה( 6)אודות שם החוברת בעמוד 

 1946444450בפלא': 
ניתן להשיג את הספרים "אהבתי"  כמ"כ

  וימאן" במוקדי המכירה כדלהלן..."ואהבת" "
--- 

 ניתן להשיג במוקדי המכירה:
 1954004159שפירא:  :אופקים

 1942020240שרגל:  -אחיסמך
 155125142 -אלעד

 1914041500 -אשדוד
 רמה ב', מש' צוויבל. 5נהר הירדן  בית שמש:

 1946491556ב' אזור רמי לוי  ביתר עילית
 1946445142  רחובות:

 1994219115 תפרח: חדש:
 

   1994246496 -5קבוץ גלויות    בני ברק:
  1942002420 )פינת דסלר, דרייפוס( 54חזון איש 

 1942415604 -אזור הרב קוק -רבי עקיבא
 .  00משפחת בוים רחוב השלושה 

  1942404291 -41הרב גניחובסקי קרית הרצוג: 
 

 

 
 . 01רחוב נחמיה מרכז העיר:  : ירושלים

 קומה ב'. 45הרב פרנק  רח': בית וגן
  1942065542 -רמות א'
 קומה ב' 42רובין  -רמות ד'
 1942464460 45המ"ג  רוממה:

 1946450994 -בן עוזיאל גבעת שאול:
 1955046640 -הר נוף

 1942005429 -נווה יעקב
 1942404904 -טלזסטון

 

 
 2024260-194  5 מרומי שדה  קרית ספר:

 165244291 04 חפץ חיים
 )כולל עטרת שלמה( 1955015045 -ברכפלד

 1942052444 ברכפלד: -פיצוחי בראשית
 1942444259 -גרין פארק

 
 

 שטיבלאך נדבורנא/ תפארת ישראל.  חיפה:  :צפון

 .1942444254רבינסקי  5טרומפלדור נווה שאנן:        
  1946409401 לתאםקריצלר  א'4הורדים   :רכסים

 משפחת שטיימן. 1942054049 -כרמיאל
 1946440594  -טבריה
 1965444655 5/9קריה, יונתן בן עוזיאל  -חצור

    2464624-194- עפולה
--- 

 מה בחוברת??

כיצד לומדים להודות לה' גם על ישועה  א.
 חלקית...?? 

חנוכה הוא ההחג של הפרסומת... האם  ב.
 באמת הכל מתחיל ונגמר בשיווק ופרסום??

 מה הקשר בין נרות חנוכה להסרת עין הרע?? ג.

אם הכל היה לטובה... אז למה זה בכלל  ד.
קרה?? הייתי מעדיף יותר שלא יבואו שודדים 

ואז גם לא יצטרכו התרנגול והחמור למות 
 לטובה??

למה לדרשנים אין מספיק חומר מה לדבר  ה.
 בחנוכה??

איפה פרשיות וישב מקץ ויגש פוגשות אותנו  ו.
 גם במשך השנה??



 

  

 מאמר מיוחד לבני עליה... 
 לב וגל אבן!!!!! יִחַד

יש בגמ' )עירובין סה.( כמה עדויות מעניינות 
שהאמוראים מעידים על עצמם: אביי העיד על 
עצמו: שביום שאמא שלי )החורגת( היתה מבקשת 
ממני טובה שיכין לה חביתה... או כוס קפה... ביום 
הזה אני כבר לא הייתי מצליח להתרכז בלימוד!!! 

מוד כלומר: הליגער אביי... בשביל להיות מרוכז בלי
הוא היה צריך מנוחה מוחלטת מכל משימה ולו 
הקטנה ביותר... אפילו לעשות חביתה זה.. זה כבר 

 היה מסיח את דעתו... 

יום  חכה... כעת נעבור לרבא... רבא העיד על עצמו:
שהייתה עוקצת אותי כינה כבר לא יכולתי להתרכז 
בלימוד... אתה שומע?? תמיד בתחילת החורף יש 

צבנים האלו עם היתושים... אז את הלילות המע
זהו!!! שרבא מעיד על עצמו שיום שעקצה אותי 

ויש כינה... זהו.. כבר לא יכולתי להתרכז בלימוד... 
  עוד כמה עדויות כאלו מעניינות בגמ'...

אם זה אבוה דשמואל שכשהוא היה חוזר מהדרך 
הוא לא היה מתפלל שלושה ימים בגלל שהוא היה 

מטורח הדרך... ואם זה בנו  צריך להתיישב בדעתו
שמואל שלא היה מסוגל להתפלל במקום שיש בו 

)לא מדובר בריח רע... אלא סתם ריח שצריך קצת ריח... 

ורב פפא לא היה מסוגל להתפלל בבית  להתרגל אליו(
כנסת שיש בו הערינג... ומר עוקבא... שביום 
שהייתה נושבת רוח מזרחית הוא לא היה יכול 

 לדון... 

הרי אנו  תמוה מאוד: איך אתה מסביר את זה?וזה 
חונכנו שעמל התורה זה אומר שגם אם עקצה אותך 
כינה וגם אם יש לך הרבה דברים על הראש...  וגם 
אם יש היום רוח מזרחית... בכל זאת צריך להתאמץ 
ולעסוק בתורה. ואילו כאן אנחנו שומעים כביכול 

הוא  מנגינה חדשה.. ש... שאם כינה עקצה את רבא
כבר לא יכול להתרכז בלימוד... ואם אביי מוטרד 
 מהכנת "כותחא" אז זהו... הוא כבר לא יכול ללמוד... 

איך אתה מסביר את זה?? זה הרי בדיוק הפוך ממה 
 שחונכנו???

ברור שאין הכוונה שרבא  אז התשובה היא פשוטה:
לא למד אם עקצה אותו כינה... ואביי לא למד ביום 

 תחא..." ברור שלא!!!! שהוא הכין "כו

ברור שהם המיתו את עצמם באהלה של תורה וגם 
כשהם היו מלופפים ביסורים הם לא מנעו את 
עצמם מבית המדרש אפילו יום אחד )כפי שמוכח 

 בגמ' במקומות אחרים( אלא מאי??

 על מה בכל זאת הגמ' מדברת?? 

העניין הוא כך: סו"ס אביי ורבא זה... זה... זה אביי 
ורבא!!! כלומר: כשאביי אומר שיטה מסוימת בגמ' 
הוא עומד מאחורי זה עם כל ההיקף ועומק והעיון 

אז וההשגה והעמל התורה בקנה מידה של אביי... 
שאביי ואבא מעידים לנו שבשביל להיות  זהו!!!

מה שהם במיטבם ולעמוד לגמרי לגמרי מאחורי 
אומרים... בשביל זה הם היו צריכים להיות לגמרי 
מרוכזים... בלי שום דבר אחר שמסיח את דעתם... 

רבותי... היות והיום הייתי  ולכן אביי מודיע מראש:

צריך להכין חביתה... אז ביום הזה אני אמנם אשב 
ואלמד כמו תמיד... אבל ביום הזה אני לא יכול 

ת אני צריך להיות מאה להורות... כי בשביל להורו
אחוז שקוע בנושא!!! והיות והיום היה לי משהו קטן 
שתפס לי אחוז בודד במחשבה... אז כעת יש אחוז 
אחד קטן באישיות שלי שהוא לא פה... אז אני כבר 
לא לגמרי אביי!!!! ואותו דבר רבא... אם רבא היה 
צריך להתעסק עם איזה יתוש שעקץ אותו... זה לא 

לה להתבטל מלהמית את עצמו באהלה גרם לו חלי
של תורה... אבל היום אל תוציאו ממני דבר הלכה... כי 
היום אני לא לגמרי לגמרי בישוב הדעת כי יש אחוז 
קטן שהסיח את דעתי וממילא אני לא לגמרי לגמרי 

 רבא... 

 מה טמון במשפטים האלו???

שזה בדיוק הפוך ממה שאנחנו מבינים במושכל 
מושכל ראשון אנחנו רואים את זה ראשון!! הרי ב

כביכול כמו פינוק... וכי בגלל שכינה עקצה את רבא 
לכן הוא כבר לא יכול לשבת וללמוד... וכי בגלל שיש 
רוח מזרחית לכן מר עוקבא כבר לא יכול להורות??? 

 ככה זה במושכל ראשון שלנו... 

אבל זה ההיפך הגמור!!! היתה פה חומרא ותובענות 
ורבא תבעו מעצמם!!! ש... ש...  אדירה שאביי

שנות אור -שלדאבוננו הרב... זה בדיוק נקודת ה
שמבדילים בינינו לבין אביי ורבא... אביי ורבא תבעו 
מעצמם מאה מאה מאה אחוז ריכוז בלימוד התורה 
ובעבודת ה'!!! אביי היה משיל מעצמו כל עסק וכל 
מידע וכל חשיפה... כדי להיות פנוי מאה אחוז לעסק 

ואת זה אנחנו לא יודעים ולא מסוגלים התורה!!!  
 לבצע היום!!! 

את זה אנחנו לא מבינים... לא מתחילים אפילו להבין 
 מה הבעיה... 

בשביל  פנויאנחנו לא קולטים עד כמה צריך להיות 
 ללמוד תורה!!!

בשביל להיות מונח בעבודת ה' צריך להיות לגמרי 
 כאן!!! לגמרי לגמרי!!

ראים שמואל והאישיות שלי נניח תבין: לי קו 
מתחלקת למאה חלקים... עכשיו: שיהיה ברור: אם 
היום דברתי עם שלושים אנשים בפלאפון שלי... זאת 
אומרת: האישיות שלי היום התפזרה לשלושים 

)בפרט אם האנשים האלו מפוזרים נמצאים בכל חלקים!!! 

ום קצוות הארץ... וממילא דברתי איתם בשלל נושאים שאין ש

וזה עוד לפני העיתון שמכניס אותי  קשר בין אחד לשני...(
בכח למה שקורה בארה"ב וזה לפני השטיבלאך 
שמביא לי את כל העולם לתוך הארבע אמות שלי... 
זאת אומרת: כל בוקר הנשמה שלי חוזרת אלי מאה 
אחוז...  ואז לאט לאט אני הולך כמו איזה דוור ומפזר 

נה נמצא כעת בחקירות את האישיות שלי... חלק ממ
של ביבי... וחלק ממנה נמצא בקו המידע של משרד 
הבריאות... חלק ממנה התפזר בכל מיני נייעס 
שדברתי בשטיבלאך בעשרים נושאים שונים. ואז 
הפלאפון התחיל לצלצל.. וכל שיחה זה נושא אחר 
לגמרי עם חבר מחור אחר... והאישיות שלי פשוט 

קדישין שמתפזרים בכל מתפזרת כמו איזה ניצוצין 
קצוות תבל... ואז אני מגיע לדף גמ' ואני לא מצליח 
להבין למה אני לא לגמרי מונח בלימוד... ו... ו... ותוך 

כדי שאני מאוכזב מהשקיעות שלי בלימוד... אני 
נזכר להתעצבן למה הנהלת הישיבה לא מסכימה 
לבחור להחזיק פלאפון... מה הבעיה בפלאפון?? מה 

 ? זה הרי כשר???רע בזה?

ואם אני כבר אברך... אז יוצא לי בזמן האחרון  
לכעוס על חבר שלי... אברך בן עליה מופלג ש... ש... 
שהחליט להפסיק להחזיק פלאפון!!! ולפעמים זה 
פשוט מפוצץ אותי... כי... כי... כי אני צריך לדבר 
איתו ואי אפשר לתפוס אותו... ואז אני מעיר לו 

א עסק ככה!! לא להחזיק פלאפון תקשיב... זה ל
 בימינו זה... זה בן אדם לא מן הישוב... 

אבל ההההלו... תבין שבשביל להיות מונח בעבודת 
צריך להיות שתול!! להיות כאן!!  ה' צריך ריכוז!!!

ואני שלפחות חלק עיקרי באישיות שלך תהיה פה!! 
 אה??  שואל אותך: האם רוב האישיות שלך פה???

קח את האישיות שלך ותחלק אותה לפי  בא תנסה...
מגוון הנושאים והשיחות שאתה מנהל מידי יום... 
ותגיד לי איפה נמצאת האישיות שלך... אני לא רוצה 
להגיד לך מה יצא לי...  יצא לי שאולי הזנב שלי 
נשאר בבית מדרש!!! )וגם הוא תלוש...( אנחנו לא 
מספיק מודעים לצורך ההכרחי להסיר ולהשיל 

לינו כל מיני חביתות וכינים ורוחות ודרכים מע
שעלולים להוציא אותנו מהשקיעות המוחלטת 

 בתורה...

--- 

אנחנו לא כ"כ רואים את הנושא הזה מדובר בדברי 
כי אתה צריך להבין את  אתה יודע למה??רבותנו... 

שנה היה גר  021הרקע: תבין שהחפץ חיים לפני 
תגוררים שם בראדין!!! ומה היה בראדין?? היו מ

כמה עשרות אנשים!! מוכרים!!! קבועים!! לא 
מתחלפים!! ביום יום לא היה להם הרבה מה 
להוסיף אחד לשני.. כי זה שיענקלה הוא עגלון 
וחצקל הוא הבלן... זה כבר מאז ומתמיד ככה... 
וזהו!!! זה הנוף!! זה המידע שיש כאן... המידע 

)בני ברקי ... עומד!!! הנוף עומד!!! לא זז... לא מתחלף

שמגיע לחיפה ליומיים בלבד... מבין מיד על מה אני מדבר... 

ואם נפשו של  וחיפאי שמגיע למושב גם הוא מבין מיד...(
האברך ר' ישראל מאיר כמהה לתורה... כמעט ולא 
היה נושא אחר שירצד לו מול העיניים ויתפוס לו את 
הראש... במקרה הגרוע היתה מגיעה לפעמים הרוח 

חית של מר עוקבא... או הכינה של רבא... או מזר
החביתה של אביי... נו... בסיידר... סו"ס אנחנו לא 
אביי ורבא... אבל חוץ מהחביתות האלו לא היה 
לאברך ר' ישראל מאיר עומס מיותר של נתונים 
סהרוריים שמפזרים לו את המחשבה... אז אותו ר' 

צה הוא היה איפה שהוא רישראל מאיר היה שם!!! 
והיות והוא רצה כעת ללמוד תורת כהנים!!!  להיות!!

אז הוא היה שם לגמרי!!! מונח לגמרי!! שתול 
לגמרי!! מאה אחוז תורה!! מאה אחוז ד' אמות של 

 הלכה!!! מאה אחוז כהן גדול בקודש הקדשים!!! 

תעמיד את האברך של היום מול אותו  אבל היום???
ביום  לנולפים אברך מראדין... כמה נתונים רצים וחו

אחד מול העיניים וכמה נתונים היו חולפים לאברך 
   זה הבדל  ש מ י ם   ו א ר ץ ! ! ! !מראדין בראש...?? 
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בראש ו... והגיע הזמן שנבין שזה מתנקם 
 בשקיעות בתורה!!  ובראשונה

שעיקר העבודה של עמל התורה הגיע הזמן שנבין 
מיני זה להזיז דברים לצד!!! להזיז כל  בדורנו

 נתונים מיותרים ולהניח אותם בצד... 

  זה  ע י ק ר   ה ע ב ו ד ה  של עמל התורה בדורנו!!!

תבין: פעם עיקר עמל   מה אני מתכוין לשלול???
התורה היה ללמוד מתוך צער ותת תנאים... לבחור 
ישראל מאיר קנייבסקי לא היה מה לאכול... והיה 
לו קר שם ברוסיה הקפואה וגם הנר נכבה לו... 
ומתוך התת תנאים האלו הוא בכל זאת עמל 

גם לנו יש תת תנאים... בתורה!!!! אבל אנחנו...??? 
לישראל מאיר של  מרי...רק מסוג אחר לגמרי לג

הדור שלנו דווקא בכלל לא קר... והוא גם לא 
רעב... ואין לו בעיות של תקציב של נר למאור 
בבית מדרש... אבל יש לו תת תנאים של אינספור 
נתונים שחולפים לו מול העיניים בעל כרחו ש... 
שלבחור ישראל מאיר מביאליסטוק לא היה כ"כ 

די יום את החשיבה... הרבה כינים שעוקצות לו מי
אותו ישראל מאיר היה אמנם רעב!!! אבל בראש 
שלו לא היה שום דבר חוץ מקהילות יעקב!!! 
הראש שלו היה נקי ופנוי לגמרי... לא היה לו שום 
שיג ושיח עם איוון וסטפן של ביאליסטוק... לא 
היה לו שום מודעות רחוב ענקיות ועיתונים 

ולא עשרות  חינמיים שמתגלגלים בין הרגלים
טלפונים ביום בשלל נושאים... לא היה לו 
אפשרות להיות מעורב בפוליטיקה ולא שמע ולא 
פגש כמעט אנשים זרים... לא היתה תחלופה כ"כ 
גדולה של אנשים...  להזכירך: הבחור ישראל מאיר 

חרדים...  210.111עם  לא גדל בבני ברקקנייבסקי 
 הוא הכיר בסה"כ חמשה עשר בחורים )עד
חמישים( של הסניף הנידח של ישיבת נובהרדוק 
בנקודה הקטנה הזו ברוסיה הלבנה... ממילא 

 הראש שלו היה נקי ופנוי לגמרי לתורה...

אנחנו חיים  ואילו אנחנו נמצאים בתת תנאים...
עם גו'נגל שלם של מלא  מלא נתונים שמרצדים 
לנו מול העיניים... מלא מלא אנשים... מלא מלא 

)אירועים זה כבר בשביל היום שלפני ואחרי אירועים... 

ונדרש מאיתנו בכל זאת להיות מונחים  הקורונה...(
שכשרוצים לתת לי  ממילא פה הטעות!!בלימוד... 

של הסטייפלר... כשרוצים מושגים בגדל'ת בתורה 
מה לתת לי כיוון איך ניתן לגדול סטייפלר... 

מספרים לי על התת תנאים שהיו לו  אומרים לי??
שם ברוסיה ובכל זאת הוא ישב שם ולמד.. ואם 
אני רוצה לגדול סטייפלר אז אני צריך להיות גם 
קדוש כמוהו ולהיות מוכן ללמוד ברעב ובצמא 

זוב... זו הבעיה הכי קטנה עזוב... עובחוסר כל...  
עזוב את התת תנאים שהיה לסטייפלר...  שלנו...

הסוגיה היא התת תנאים שיש לך  לא זו הסוגיה!!!
בחור ישיבה: אתה  זה לא היה לסטייפלר!!!ש

נמצא בתת תנאים של ריכוז ושקיעות בתורה... 
ולא באשמתך... אבל אם אתה באמת רוצה לגדול 

והיגיעה שהסטייפלר  סטייפלר?? אז את כל העמל
יגע בכפור וברעב של רוסיה... את כל העמל הזה 
אתה צריך למקד במוכנות הנפשית מצידך להשיל 

אם אתה מעליך כל נושא שמוציא אותך מהריכוז... 
רוצה שאני אמחיש לך איך תבין מה מוטל עליך 

תעמיד את הנוף המרצד והסהרורי והלא  לעשות:
ף הקבוע והלא אתה... מול הנו -רגוע שיש לך

מתחלף שהיה לסטייפלר כשהוא היה בגיל שלך... 
שהנוף שלך גם  ותעשה כל מאמץ לצמצם פערים!!!

יהיה יותר רגוע... שיהיה לך נוף... שיהיה!!!! שיהיו לך 
חברים... שיהיה לך עם מי לדבר... שיהיה לך אוירה 

 טובה... אבל לא הרבה יותר מהנוף שהיה לסטייפלר...

היום בעדכונים על פוליטיקה חרדית...  שלא תהיה כל
שלא תהיה מחובר לעדכונים שוטפים... אל תקרא 

 עיתונים... אל תחזיק פלאפון... 

אתה צודק!! זה אה... זה בלתי נסבל??? זה קשה??? 
הההרראיה... שאני כבר לא יכול לעשות נורא קשה!!! 

את זה... אבל חיפשת עמל התורה... אתה משתוקק 
ה לרעוד בערבות סיביר ולצאת משם טיפ טיפה ככ

אריה כמו הסטייפלר...?? אתה משתוקק להיות בן 
עליה שעמל בתורה כמו אותם בחורי ישיבות עם התת 

 אז זהו!!! שאין צורך לשכפל בעיות...תנאים של פעם... 
יש לנו תת תנאים משלנו שלא מביישים את הדורות 

אז הקודמים... ואם אתה באמת מחפש עמל התורה... 
הנה... נתתי לך פה מגרש רחב מאוד... תאכל טוב... 
שהאוכל יהיה טעים... תישן בשמיכת פוך... שיהיה לך 

נקי כמו  אבל שהראש שלך יהיה נקי!!!!שינה טובה... 
הבחור מישיבת חברון של אז... שהדבר היחיד שהוא 
הכיר זה את החמישים חברים שלו שאיתם הוא עמל 

פגש רק ערבים טפשים בתורה... וחוץ מזה הוא 
ובערים... זה המלון חמש כוכבים שהיה לבחורי 
ישיבות של פעם... שהיום אנחנו נמצאים בתת תנאים 

 בנושא הזה...

--- 

לסיכום: הגיע הזמן לעשות שינוי בתפיסה ולהתעדכן 
 בהתאם למציאות:

אם פעם עמל התורה התמקד בללמוד בכל מצב... גם 
מזרחית נושבת עליך  כשכינה עוקצת אותך וגם כשרוח

וגם כשאתה צריך להכין לעצמך את האוכל )שאין( 
 ואתה לא יודע אם מחר יהיה לך אוכל...

אז היום חזרנו לעמל התורה מהסוג של רבותינו 
 האמוראים!!! 

היום עיקר עמל התורה זה להשיל מעליך כל נושא 
אחר שמעסיק אותך.. אף אחד לא אמר שזה קל... 

ה עמל!!!! עמל התורה ומי יודע... אדרבה... קוראים לז
את המשפט הבא אני אומר בזהירות גדולה... )והוא 
רחום יכפר עוון...( מי יודע אם התת תנאים שיש 
בדורנו לא יותר קשה מהתת תנאים של פעם... יתכן 
שיותר קל ללמוד תורה ברעב ובצמא ובחוסר כל... 
מאשר להתנתק מכל קוי נייעס... ולהתנתק מכל מידע 
ולא להחזיק פלאפון ולכה"פ לא לנהל שיחות שלא 
חיוניות בשבילנו... מי יודע אם זה לא תת תנאים יותר 

 מאשר פעם... 

ואני רוצה לחזור לחבר שלי הזה... האברך הזה שלא 
מחזיק פלאפון... ואני כל פעם מתעצבן עליו שהוא 
נהיה בן אדם לא מן הישוב... אתה יודע מי אני??? אני 

העגלון שהתעצבן על הבחור ישראל  אותו ליבל
מאיר... זה שהולך ללמוד בישיבה וליבל כל פעם 
מתעצבן עליו... תגיד לי ישראל מאיר קנייבסקי.. אתה 
בן אדם לא מן הישוב. מאיפה תתפרנס.. מאיפה יהיה 

כי התת  אני ממש גלגול של ליבל!!!!!מה לאכול... 
ם תנאים של אותו ישראל מאיר שהפך אותו לבן אד

שלא מן הישוב... הרי היום התת תנאים הזה מתבטא 

בנכונות של חבר שלי להתנתק מהעולם והוא 
הצליח בתור אברך לא להחזיק פלאפון... נו... כמה 
כאלו יש בדורנו???? אין הרבה... מה שבטוח... גם 
ישראל מאיר קנייבסקי לא היה הרבה... אבל הם 

ורה גם העמידו תורה באותה שעה... והם יעמידו ת
 היום!!! 

---     

 בא רק נקרקע את זה למושגים שלנו... 

עזוב... עם כל הכבוד לחבר שלי האברך שזרק את 
הפלאפון... גם אם אני כבר לא אכעס עליו... אבל 
אני לא מאמין שזה ריאלי!!! אז עזוב... לא צריך 
להגיע רחוק!!! לכה"פ נבין ונפנים שהפלאפון 

על שקט... ואולי אפילו להיות  חייבבשעת הלימוד 
)אמרתי אולי... כי נעבאך אני חושש שאני לא הולך לא מקוון 

לעשות את זה... רק שתבין באיזה תת תנאים אני נמצא... אם 

להבין יום אחד אני אצליח... אני באמת יכול להיות סטייפלר..( 
שכאן נמצא עיקר החזית שלנו בעמל התורה!!! 

  ת שינוי בראש:ועוד נקודה חשובה שצריך לעשו

לא בריא לנו לפגוש הרבה אנשים!! זה לא עושה 
לנו טוב!!! ורוב האנשים טועים בזה... התפיסה 
שלנו היא שככל שאני פוגש יותר לומדים  ככה יש 
לי ראש יותר גדול... ככה יש לי יותר מושגים... וככל 
שאני פוגש יותר מלא חרדים אז אני נהיה יותר 

כל גדולי ישראל שגדלו...  טעות!!!וזה פשוט חרדי... 
גדלו רק מהחממה הרוחנית... מכמה עשרות 
בודדות של תלמידי חכמים שעסקו יחד בתורה 
בצוותא... במקום קבוע... והיו רגילים אחד לשני... 
לא היה שם תנועה ולא תחלופה... לא היה שם 
"מעניין"!!! העסק היה רגוע... נוף עומד... בלי 

 מלא... המולה ובלי מלא 

--- 

כעת חשוב להבהיר: כפי שנרמז בפתח הגיליון.. 
מאמר זה מיועד עבור בחור או אברך בן עליה 
אמיתי שרוצה באמת לגדול בתורה... כזה אחד 
צריך להיות טען מקלו ועבר ירדן מים יחד לב וגל 
אבן מפי באר מים!!! הוא צריך לדאוג למקסימום 

ה עירה שקיעות ולדחות מעצמו כל חשיפה ותנוע
של עדריות שעלולה להוציא אותו מהלימוד... אבל 
מי שהוא חרדי עדרי כזה... שגדל באוירה חרדית 
ורוצה להמשיך לנסוע על הפס יצור החרדי... הוא 
דווקא כן צריך לדאוג שיהיה לו מסך אנושי שירצד 
לו מול העיניים... כדי שלכה"פ כשיאספו כל 

חות העדרים... לפחות אז יהיה לו את הכו
להתמודד יחד עם כולם ולגלול את האבן מעל פי 

)וגם הוא צריך לזכור שחייבים להתמלאות קצת  הבאר...

אבל הבן עליה צריך לדעת  מבפנים כפי שהוזכר שם...(
שהעדריות וההמוניות החרדית לא רק שלא 
עוזרת... אלא היא מגבילה והופכת אותך ל"לא 

 נוכל עד אשר יאספו" ודו"ק....
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 הזהרו בבני עניים שמהם תצא תורה... ואולי גם בעניים עצמם...

ר' קלמן חזר מהגינה מופתע... המום... הוא לא הצליח להירגע... אני לא שמתי עליו שקל!!! התייחסתי אליו כאילו הוא 
פתאום הוא הופיע עם הילד שלו... זה פעם כלומניק... עוד אחד מהעניים של הכפר... אבל עכשיו... הגיע השנה של מעשר עני... ו

הראשונה שהוא מופיע... והוא הגיע כדי לקבל את החלוקה של מתנות עניים... והוא הגיע קצת מוקדם ואני הייתי עסוק עדיין 
באריזה של המעשר... כידוע: מעשר עני זה לא כמו לקט שכחה ופאה שהם מתחלקים בצורה של ביזה שכל אחד חוטף לעצמו 

קח... אבל במעשר עני זה עובד בצורה יותר מסודרת...  בצורה של חלוקה!! צריך מתנה הגונה שיש בה כדי שבעו... מן השמן ולו
, אתרוג אחד, בקיצור: זה ממש 2רימונים  3, אפרסקים 01קבין, אגוזים  5דינר, מהחרובים  35רביעית, ומן האורז משקל 

עדיין באריזה והוא עמד שם עם הבן שלו... ואני שומע אותם מדברים ו... ו... והם  חלוקה לכל דבר... תכל'ס.. אני הייתי עסוק
פשוט הוציאו אותי מהריכוז... הוא פשוט ראה שזה מתעכב... אז הוא שינן עם הבן שלו את כל המראי מקומות בעניין מעשר 

ה חיות וכזה גישמאק... לא האמנתי!!!! עני במתניתא דרבי חיא ורבי אושעיה,  והבן שלו בן השש מפרק ליה במתניתין בכז
ידעתי שהזהרו בבני עניים שמהם תצא תורה... אבל כאן גיליתי שהזהרו בעניים עצמם... החזות החיצונית לפעמים מטעה... 

 בקיצור: שמתי עליו עין... התחלתי לעקוב אחריו וגיליתי שמאחורי הבעקעצ'ע המרופט שלו מסתתר לו תלמיד חכם ענק... 
י להידבק אליו... שאלתי אותו: איפה היית עד היום?? למה זה הפעם הראשונה שאתה מגיע לחלוקה של מעשר עני?? התחלת

עד היום לא היכרתי אותך... ר' יונדב השפיל את מבטו ואמר: עד היום השתדלתי להחזיק מעמד... אבל כיום זה הגיע למצב 
הבן שלי לעסוק בתורה... והבן שלי הוא יניק וחכים טובא... וכאן כבר  שאם אני לא אקח ממתנות עניים אני לא אוכל לשלוח את

אין לי רשות להתגלגל בצער ובדוחק על חשבון התורה של הבן שלי... ולכן החלטנו להתחיל ליטול מן המעשר עני... בפרט 
נס בתור פועל והייתי לכה"פ ששנה הבאה זה שמיטה ואין לקט שכחה ופאה ואין פרט ועוללות... ואם עד היום עוד הייתי מתפר

יוצא יחד עם הבן שלי והיינו עובדים יחד וגורסים יחד ואוכלים תוך כדי כדין התורה... אז שנה הבאה גם זה לא יהיה... ואז 
באמת אני כבר לא אוכל לשלם שכר סופרים ומשנים... לכן השנה נכנעתי והחלטתי שאם על עצמי אני לא חס... אבל אני לא 

את התורה של הבן שלי ולכן החלטתי ליטול מן המעשר עני... ר' קלמן התרגש ואמר: ר' יונדב... תנוח דעתך!!! דבר יכול לסכן 
ראשון: תהיה רגוע... יש לי עוד כמה שדות בערבה הדרומית באזור ששייך לעמון ומואב ושם אין שמיטה!! חז"ל השאירו את 

טול משם לקט שכחה ופאה ומעשר עני... כך שתהיה רגוע... חוץ מזה אני המקום הזה שישאר כדין חו"ל כדי שעניים יוכלו לי
רוצה לזכות כבועז בשעתו... "גם שול תשולו לה מן הצבתים..." אני רוצה לזכות להחזיק תורה... זה זכות שלי!!! זה לא צדקה... 

 שלך... זה לא מעשר עני... זה הזכות שלי!!!! אני רוצה שיהיה לי זכות בתורה שלך ושל הבן 
--- 

עבר שבוע ימים... ונקישות בדלת של ר' יונדב... מי בפתח?? ר' קלמן בעל השדה... תקשיב ר' יונדב... כל שנה בתקופה הזו 
שלפני חנוכה אני עולה עם המשפחה שלי לירושלים לביכורי זיתים ושמן... הביכורים האלו הם פחות שמחים ועליצים כמו 

י זה כבר מאוחר וזה לא זמן שמחה... ולכן מסוכות עד חנוכה אין דין מקרא ביכורים... וברגע שאין הביכורים הרגילים... כי... כ
דין מקרא ביכורים אז כבר אין הרבה הבדל בין בעה"ב לשלוחו... תמיד הבעל הבית עצמו רוצה לעלות לירושלים... כי רק בעל 

את זה... אבל בביכורים כאלו שבלאו הכי אין מקרא ביכורים אז  הבית יכול לומר "אשר נתת לי ה'" ואילו שלוחו לא יכול לומר
אין ממש הבדל בין בעה"ב לשלוחו... רק מה?? בכל זאת אני אוהב לעלות לירושלים באזור של חנוכה להתעדכן בנייעס 

ו אחרי הקורונה... בטח יש כל )בדרך כלל אחרי סוכות יש כל מיני התפתחויות.. בפרט עכשישהתחדש בלשכת הגזית בחודש וחצי האחרונים... 

אבל השנה... היות ואני  מיני תקנות והנחיות חדשות שיצאו מדייני גזירות של אדמון וחנן בן אבישלום ועברו את האישור של לשכת הגזית או שלא עברו(
עדיין תחת רושם המפגש המפתיע שלי איתכם... רציתי לשאול אותך: האם היית בחג הסוכות בירושלים?? ר' יונדב הסמיק... 
וענה: לא!!! לא היה לי כסף לעלות וליראות גם את המינימום של ה"איש כמתנת ידו" לא היה לי... גם את הקרבן יולדת של 

שלי ששבוע הבא עושה חלאקע... גם את זה לא ב"הישג יד" שלי... אז ממילא אשתי לא יכולה לאכול  אשתי מיענקי הקטן
בקדשים... אז די... נשארתי פה "ולולי תורתך שעשועי אז אבדתי בעניי... ר' קלמן הזדעזע ופרץ בבכי ואמר: תקשיב ר' יונדב... 

יך להעלות לירושלים... חוץ מזה הצטבר אצלי סכום לא רע של בשביל זה באתי!!! יש לי כעת ביכורי שמן וזיתים שאני צר
מעשר שני שצריך להיאכל בירושלים... והשנה אני רוצה שאתה תהיה השליח שלי!!! במקום שאני אעלה לירושלים ואעשה 

ך... שטייגן במשך שבועיים בק"ו ובנין אב הטריים שהתחדשו בלשכת הגזית... אני מעדיף שאתה תלך עם כל המשפחה של
תהיה השליח שלי להעלות את הביכורים!!! ותשאר שם שבועיים עם כל המשפחה ותאכלו מפריה של מעשר שני ותשבעו 
מטובה... ו... ואני כבר סומך עליך שאתה תתעדכן בלשכת הגזית בכל החידושים... ואם אתה והבן שלך תעשו שטייגן בבית 

איתכם!!! כי תורתכם משתמרת ואתם תאכלו לפרוק אצלי במשך חורף  המקדש... אז אני ארויח שטייגן של כל החורף כולו
שלם את מה שהטענתם בשבועיים האלו... לכן יותר ריווחי לי שאתם תלכו לירושלים מאשר שאני אלך... ר' קלמן סיים וכמעט 

אות שקל... הרי עלי קרבן בא לצאת... אבל רגע... אמרת ש"לא תשיג ידך די שה" לקרבן יולדת... ר' קלמן מיד הוציא שמונה מ
יולדת... עשירה!!! לא עניה... אל תקריב שתי תורים כמו עני... אני משלם לכם עולת בהמה וחטאת העוף... ר' יונדב ניסה 

ת ההתרגשו  )וכידוע.. כשעשיר מתחייב קרבן יולדת של עני... הוא מתחייב קרבן עשיר(להתווכח... אבל ר' קלמן כבר התחייב וזה מאוחר... 
 בביתו של ר' יונדב לא ידעה גבולות!!!! 

ההפתעה הזו נפלה עליהם בפתע פתאום... ר' יונדב ומשפחתו מיד נכנס לבידוד שבעה ימים... בטח... ר' יונדב הוא אחד 
ד מהטמאים הקבועים כאן בעיר... לא בגלל שהוא עם הארץ... אדרבה... ההיפך הגמור!!! בגלל שידיו מלוכלכות כל היום כמו דו

המלך בענייני טומאה וטהרה ואיסור והיתר... משפחת יונדב כולה התחילה בספירת שבעה לטהרת מת... אבא ומוישי בן השש 
ויענקי בן השלוש ואמא והילדות עלו לירושלים בחודש כסליו... אבא אוחז בידיים שלו ביכורי שמן ויין סגור הרמטית בכד חרס 

 מוקף צמיד פתיל... 
שלים אמנם לא קיבלו אותם כמו מביאי הביכורים... אמנם החליל לא היכה לפניהם... אבל זה לא אישי... זה כשהם הגיעו לירו

בסה"כ בגלל שזה כבר מאוחר... ר' יונדב דבר ראשון נכנס למקדש והגיש את הביכורים לפני הכהן ממשמרת מלכיה... אח"כ 
... ואז כל המשפחה התמקמה באכסניה של ירושלמי יקר ש... שתוך בהמה דיולדתאבא ניגש והקריב את חטאת העוף ולאחמ"כ עולת 

ר' יונדב שמדובר בת"ח אמיתי... סו"ס חכמת אנשי ירושלים שיש להם טביעות עין מהירה יותר... ותוך שעה שעתיים  דקות ספורות זיהה את
ת הראשונות של סנהדרי קטנה של הר הבית והתנצח הם כבר התחילו לדבר בלימוד ו... ושכחו את עצמם... למחרת כבר ר' יונדב ישב בשורו

במלחמתה של תורה... אמא והילדים ישבו בירושלים עיה"ק ואכלו מפריה ושבעו מטובה... וכל ערב אבא דאג להביא להם כמה כזיתים של 
ורה מאירים ושמחים... יהי רצון בשר שלמים או תודה שהביאו לו... אל דאגה ר' קלמן... אנחנו עוד נחזור אליך מלאים וגדושים בחידושי ת

 ונצליח בחורף אחד להקיף את כל מה שקבלנו כאן בשבועיים בציון שממנה תצא תורה...
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 ממשבקרוב 

 תזכורת: עירובי תבשילין!!!!!
מכירים את המודעה הזו?? עירובי תבשילין זה משהו 

 שצריך תזכורת... יש לאנשים נטיה לשכוח את זה... 
אז זהו!!! ברצוני לעשות תזכורת!!! ידידי היקר: אתה 
זוכר שלפני תשעה חודשים היה סגר... והכל נעשה 

החלטת מחוסר ברירה להכניס דרך הבית... ואז 
מחשב עם מייל הבייתה... אתה זוכר איך עשית את 
זה בלב כבד?? אתה זוכר שהתייעצת ושאלת ובררת 
ובסוף הוחלט שאין ברירה... חייבים!!! חייבים 
להכניס... אבל קבלת על עצמך ועשית תקיעת כף יד 
ימין עם יד שמאל... והבטחת לעצמך שברגע שכבר 

ה... ברגע שתעבור התקופה הקשה לא נצטרך את ז
הזו אנחנו נגיד שלום לחיבור לרשת... נתנתק מזה 
ונחזור לשפיות... זוכר שככה הבטחת לעצמך? זוכר 

 שככה הכרזת בכל עוז??
 אז בבקשה!!!! תזכורת!!!!! 

כעת בימים אלו לאט לאט חוזרים לשגרה וזה הזמן 
להתנתק... אה... אתה מפחד שעוד מעט שוב יהיה 

 ... אז מה העניין??? סגר
אני אחזיר לך בשאלה: לשיטתך!!! אם בלאו הכי עוד 
פעם יהיה סגר... אז למה מנסים לחזור לשגרה???  

 נו... למה???
כי... כי מנסים לחזור לאיפוס... לחזור לסדר יום 
נורמלי... גם אם נצטרך שוב לחזור לסגר.. אבל 

לנו לפחות היו כמה ימים נורמליים באמצע שיזכירו 
 מה זה לימודים ומה זה שגרה...

אז בבקשה!!!! מכל מלמדי השכלתי... זה הזמן 
להתנתק ולו בשביל לנסות לחזור לאיפוס... לנסות 

 לחזור לבית הנקי והשמור שלך... 
לא!!! אל תחכה שהקורונה תגיד שלום ולא 
להתראות... כבר עכשיו תתנתק מזה... אה... יכול 

 להיות ששוב נחזור לסגר???
בסדר... כשנחזור לסגר תחזיר אותו... ועד אז לפחות 
תשמור קשר עין עם השפיות... לפחות תשמור קשר 
עין עם ההכרזה שלך שהבטחת לעצמך שזה רק 

 לתקופה הזו...
הסיפורים העצובים מתחילים לצוף על פני השטח... 
התלמידים שחזרו לבית הספר לאחר תקופת 

בית יעקב הקורונה... פתאום הנהלת החידר וה
עומדים ו... ופוגשים כל מיני תלמידים שפניהם אינם 
כתמול שלשום... זה לא פשוט!!! יש השלכות לא 
פשוטות לקורונה!!! וכעת הזמן לצאת לשיקום... 
לצאת לגמילה... לקיים מצות ביעור מעשרות... 
ביערתי הקודש מן הבית... לנקות את הבית מנזקי 

. כן... היו כך וכך הקורונה... ולשקם את הנזקים..
אנשים שהיו מורדמים ומונשמים כתוצאה 
מהקורונה... ויעידו ההורים כמה ילדים היו בתקופה 
הזו מורדמים ומונשמים בחיבור למחשב!!!! אוי אוי 
אוי... הלוואי וילדים... הבעיה שגם אנחנו 
המבוגרים... בן אדם שנצמד למדיה... הוא מורדם 

העצובה ביותר זה... ומונשם כפשוטו... וההוכחה 
זה... זה שתראה מה קורה ברגע שאתה מנסה 
לחשוב להוציא את זה מהבית... תראה איך המוניטור 
מתחיל להשתולל... תראה איך הלחץ דם שלך 
עולה... איך כל המדדים מתחילים לקפוץ... זה רק 
מראה לך כמה אנחנו מורדמים ומונשמים 

ת הגיע לאפשרויות שנאלצנו להכניס הבייתה וכע
 הזמן להוציא אותם ויפה שעת אחת קודם... 

כן!!! כותב השורות הוא אחד שיש לו מחשב בבית... 
יש לי אפילו חיבור למייל בבית... אמנם לא יותר... 
אבל לצערי לא פחות... לדאבוני הרב אין לי את 

)הנס שלי שהמחשב שלי כזה האפשרות לפחות מזה!!!! 
מופיע רק אחרי חצי דקה... בזכות איטי וסיעודי שמה שאני כותב 

אבל אתה יכול להתנתק מזה...  זה אני לא ממוכר...(
והבטחת לעצמך שתעשה את זה!!! אז אנא... זה הזמן!!! 
זה הזמן לגדור את חומות מגדלי שנפרצו... או אז נוכל 
להשתחוות י"ג השתחוואות כנגד י"ג פרצות בחומה ששבו 

 ונגדרו בחזרה...  
 



“ 

 

 למה לא קניתי את ה"לבונה" נגד הקורונה??
)את הדם, ומקיים בזה  וכשמכסההרמב"ם בסוף ספר קדושה ביד החזקה כותב משפט מאוד מעניין: 

יכסה ברגלו אלא בידו או בסכין או בכלי, כדי שלא ינהג בהם  לא מצות כיסוי הדם(

מנהג ביזיון, ויהיו מצוות בזויות עליו, שאין הכבוד לעצמן של מצוות אלא למי שציוה 

בהן ברוך הוא, והצילנו מלמשש בחושך וערך אותנו נר לישר המעקשים ואור להורות 

 תיבתי"נתיבות היושר וכן הוא אומר: נר לרגלי דבריך ואור לנ
העניין האם הבנת מה הרמב"ם אומר פה?? אתה קולט איזה חידוש גדול הרמב"ם מחדש פה?? 

  הוא כך:
ברמת העקרון היה אמור להיות שביציאת מצרים ברגע שהקב"ה בחר בנו להיות עבדים שלו.. 

זה כבר הקב"ה לא אמור לגלות לנו מה הוא רוצה...  זה עניין שלנו!!! זו בעיה שלנו!!!מכאן ואילך 
כאב ראש שלנו... מכאן ואילך כל אחד אמור לפתוח מעבדת ניסוים משלו ולנסות את מזלו למצא 
חן בעיני הקב"ה.. לנסות "לקלוע לטעמו..." ומי שהיה לו מזל והוא קלע למטרה הוא זוכה במכרז... 

תבין:   הוא נהיה אהובו של הקב"ה והקב"ה שמח בו... ומי שלא זכה אז לא... לא קלע למטרה...
הנה לך... כעת כל חברה מנסה את מזלה לייצר חיסון לקורונה... נו... איזו  ככה זה בכל דבר בעולם!!!

חברה תזכה לייצר את החיסון היעיל ביותר?? לא יודע... מי שיהיה לו את המזל והוא יקלע 
א זו למטרה... החברה שתצליח לנחש מהו החיסון שמצליח לפרק את הד. נ. א. של הנגיף הי

 שתצליח להוציא את העולם ממעגל ההדבקה של הקורונה... לא ככה?? 
ה' בחר בנו לעבדים!!! שנעשה את רצונו ובזה נציל את כל העולם  אז לכאורה אותו דבר כאן:

נניח...( עכשיו איך?? מה בדיוק צריך לעשות?? איך מצליחים לנגוע בנקודות -מהקורונה )
כעת כל אחד אמור לגשש באפלה ולנסות לנחש.. לנחש מה הכי  הנכונות ולפעול ישועה ורחמים??

)ושוב: בדיוק כמו לייצר חיסון לקורונה צריך לעשות את הניחוש הנכון... ככה לפעול ישועה ורחמים מוצא חן בעיני ה'... 

חברות וכאן  בנושא הקורונה מול הבורא יתברך גם כאן צריך לכאורה ניחוש מוצלח מה יכול להשפיע בשמי שמים(
אני הליטאי מגשש באפילה ומנחש שכך וכך זה רצון ה' וזה  הייצור נכנסות לאתגר במלא המרץ:

מה שעושה נחת רוח לה'... ואילו אתה החסיד... לך יש ניחוש משלך... גם אתה גששת באפילה... 
'... עשית כמה ניסוים מוצלחים... וכעת נראה לך שכך וכך רצון ה'... וזה מה שעושה נחת רוח לה

ואתה טוען קלעת לנקודה... אבל חכה ידידי החסיד... אל תמהר להתלהב... כי אני חושב שדווקא 
הניחוש שלי יותר מוצלח משלך... אני קלעתי לטעמו של הקב"ה יותר ממך... ואתה החסיד עוד 
תחכה אצלי בתור... והחסיד כמובן לא נשאר חייב... והוא בטוח עוד יותר מהליטאי שהדרך שלי 
היא הנכונה ו... ואני קולע לטעם של הקב"ה... והליטאי הוא זה שישב שם בתור ויחכה לי כמה 

 שעות עם הקוויטעל... 
 נו.. ותכל'ס... מה האמת??? מה האמת?? מה האמת??? 

שלא תבין: אני כעת לא מפנה את השאלה לא לליטאי ולא לחסיד... כי שניהם "יודעים" את 
חד בטוח לגמרי לגמרי בצדקת דרכו.. ומצידו הוא בכלל לא רואה פה התשובה... בבבבטח... כל א

עולם יקר... אתה יכול לגלות לי מי צודק??      אז אני מפנה את השאלה לחלל העולם:שני צדדים... 
מאיפה אני יודע... בדיוק כמו שבמשך תשעה חודשים לא ידענו מה  העולם מושך בכתפיו ועונה...

חד גישש באפלה... כל אחד השקיע מיליארדים בשביל לנסות לקלוע החיסון המתאים... כל א
לנקודה... וימים יגידו ורק בחודשים הקרובים נוכל לדעת סופית איזה חברת תרופות קלעה 

כל עובד ה' מגשש באפילה ומפתח את הניחוש  אותו דבר כאן... -אותו דבר טוען העולםלמטרה... 
ל'ס ימים יגידו... ובאחרית הימים בורא עולם יתגלה ויכריז מי שלו מה העבודת ה' הכי רצויה... ותכ

 ניצח במכרז... מי קלע למטרה... ומי שלא קלע הפסיד בגדול ובבושת פנים... 

  אז זהו שלא!! בדיוק את זה הרמב"ם מתכוין לשלול!!!

. והצילנו מלמשש בחושך וערך אותנו שאין הכבוד לעצמן של מצוות אלא למי שציוה בהן..

ומר אנר לישר המעקשים ואור להורות נתיבות היושר וכה"א: נר לרגלי דבריך ואור לנתיבתי" 
הרמב"ם: זה בדיוק הכבוד שאנחנו כ"כ מחויבים לרחוש למצוות ה'... ה' נתן לנו מצוות!!! מה זה 

 מצוות??
אנחנו לנו בדיוק בדיוק בדיוק מה הוא רוצה!!!  מצוות פירושו שה' דיבר איתנו ברור!!!!! ה' אמר  

תיבת כפשי ננא א"אנוכי" )ה' אלוקיך( ראשי תיבות:  לא מגששים באפלה!! לא! ממש לא!!!
הבית... ה' כתב כביכול את עצמותו בתורה!!הכל כתוב בתורה.. אין צורך לנחש מה ה' רוצה... אין י

לבנה... ולא נותר לי אלא לפתוח את השולחן  צורך לגשש באפילה... הכל כתוב אש שחורה ע"ג אש
ערוך ולראות אחד שתים שלוש מה ה' רוצה ממני!! לא נותר לי אלא ללכת לרבי שלי שע"פ כללי 
ותנאי התורה יש לי את האפשרות לברר וללבן איתו מה ה' רוצה ממני.. אני מקבל ממנו הדרכה 

ביהדות אין גישוש באפילה!!! אין ניחושים!!! בעבודת ה'... ומה שהוא יגיד לי זה!!! זה רצון ה'!! 
נר לרגלי דבריך ואור לנתיבתי!!! אין חושך!! יש נר!!! והנר הוא דבריך... דבריו של  תוציא מהראש...

 ה'... הוא אור לנתיבתי ומגלה לי מה רצונו...
רעות ואנחנו מתחילים לדא עקא!!! שאנחנו בבחירתנו... בוחרים לפעמים לשים בצד את דבר ה' 

בשדות זרים.. מחפשים כל מיני דרכים עקיפות... וכאן אנחנו באמת מתחילים לגשש באפילה!!! 
אני זוכר את עצמי מתמודד עם כל מיני קשיים... ושואל את עצמי: לך תדע... איזה קבר יכול לעזור 

גולה זה גם לי... איזו סגולה יכולה להושיע אותי... כן... זה בדיוק ההבדל בין סגולה למצוה... ס
משהו שעובד!! אי אפשר להגיד שלא!! יש מקום ביהדות לסגולות... אבל יש הבדל אחד בין רצון 
ה' לבין סגולה...  בסגולה אתה בהחלט מגשש באפילה... יורה לכל הכיוונים... מנסה את כל 

ית הסגולות האפשרויות ובא נראה מה הכי יקלע למטרה... אבל מצוה? לנסות לגשת בצורה יסוד
ולהבין מה ה' רוצה ממני?? כאן נר לרגלי דבריך ואור לנתיבתי!!! אין גישוש באפילה!!! יש דברים 

 ברורים!!!
--- 

יש משפט פסול שאנשים משתמשים איתו.. משפט פסול שצריך  כלפי מה הדברים אמורים???
י יודע מה ה' רוצה מאיפה אנ אני לא יודע מה רצון ה'...להוקיע אותו... יהודי מושך בכתפיו ואומר: 

 שאני אעשה... 
אחרי שיש לנו תורה תמיד  אין כזה דבר!!! אין כזה דבר לא יודע מה ה' רוצה שאני אעשה!!!! 

אפשר לדעת מה ה' רוצה שאני אעשה... אני חוזר: מאז שעמדנו בהר סיני וקבלנו תורה יש!!! יש 
כן שאתה לא יודע לגמרי מה רצון ה'.. לנו דרך בכל נתון לדעת מה ה' רוצה ממני כעת... יתכן!!! ית

ולכן צריך להחמיר... יתכן שצריך לקחת בחשבון כמה אופציות.. אבל להגיד שאני לא יודע מה צריך 

לעשות?? אין כזה דבר!!! נר לרגלי דבריך ואור לנתיבתי!!! אנחנו לא מגששים באפילה!! 
 אין כזה דבר!!!! ... אנחנו לא חברת תרופות שמנחשת ועושה ניסוים ועובדת על ריק

כן... יש יצר הרע מיוחד שאני מעדיף להישאר בסימן שאלה ולהכריז שאני לא לדעת מה  
... )כל שטח אפור ביהדות משחק ישירות לידיו של היצר הרע... מסיבות מובנות(ה' רוצה שאני אעשה... 

יהודי שלא יודע מה רצון ה' זה כמעט כפירה בקבלת התורה!!! מאז  אבל זה לא נכון!!!
שה' נתן לנו את התורה... מונח בזה שיש לנו הדרכה מעשית על כל צעד ושעל... אז אם 
זה בהלכה... בשביל זה יש שו"ע... ואם זה בכל מיני נושאים של "בכל דרכיך דעהו" בשביל 

ך רב... מה שבטוח אל תגיד שאתה לא יודע מה זה יש רב... ואם אין לך רב... אז תעשה ל
ה' רוצה... אם אתה רוצה... תגיד שאתה מעדיף לא לדעת מה רצון ה' כי ככה אתה יכול 
לעשות כל פעם מה שאתה רוצה בלי מצפון... אבל להגיד שאתה מגשש באפילה ולא 

ב"ה כאילו יודע מה ה' רוצה שתעשה? זה שקר וכזב!!!! זו עלילת דם... זה להפוך את הק
הוא בא בטרוניה עם בריותיו... כאילו ה' זרק אותך בעולם שתנסה לנחש מה הוא רוצה... 
ואתה מנסה לקלוע למטרה ואתה לא מצליח... לא!!! אני מוחה!!  ה' לא השאיר אותנו 
ככה!!! בשביל זה נר לרגלי דבריך ואור לנתיבתי!!! בשביל זה אנחנו מחויבים לכבד כ"כ 

הרבנים שלנו שבזכותם אנחנו לא מגששים באפילה... אנחנו יודעים  את המצוות ואת
 בדיוק מה צריך לעשות...   

---        
אגב: זה ההלם שהיה לעם ישראל ביציאת מצרים!!! לפני שעם ישראל יצאו ממצרים הם 

אנחנו לא נדע מה שאלו מהם כלי כסף וכלי זהב... הם רוקנו את מצרים... למה?? כי 
תבינו מצרים: אנחנו לא יודעים מה ה' רוצה... אז אין לנו  ' עד בואנו שמה...נעבוד את ה

ברירה אלא לקחת את הכל.. אנחנו מצידנו יורים לכל הכיוונים ונקווה שלפחות בטעות 
)כן... כמו שכולנו מבינים שהחיסון לקורונה זה דבר מאוד נקלע פעם אחת לפחות לנקודה... 

אותו שווה להשקיע מיליארדים ע"ג מיליארדים... ולעשות מיליון מאוד חשוב... שבשביל לייצר 
 ניסוים... שלפחות אחד ימצא מתאים.( 

ולקחתם אגודת אזוב!! אתם יודעים  ולפתע!!!! משה רבינו פונה לעם ישראל ואומר להם:
מה ה' רוצה?? ה' רוצה שתקחו אגודת אזוב... זה הכל... עם ישראל מסתכלים על משה 

שקוראים לה אגודת אזוב?? זה שם של יבשת...? מה  מדינה.. אתה מתכוין לולא מבינים.
זה אגודת אזוב הזו?? עונה להם משה: לא!!! זה זה... זה האגודת אזוב המוכרת 

אבל זה עולה בסה"כ חמש שקל...  עם ישראל לא מבינים:מהגינה... זה מה שה' רוצה... 
יב של מיליארדים... לנסות מליון ניסוים איך זה יכול להיות?? אנחנו פה מתארגנים לתקצ

לקלוע לטעם של ה'... ואתה ככה מגיע אלינו ושולף לנו סודות מהחדר ואומר לנו לקחת 
משל זה לשון המדרש:  עם ישראל המומים!!! לא מבינים...איזה אגודת אזוב וזהו??? 

תרפא, ובא ולא נ )ניסה את כל החיסונים(לאחד שלקה ברגליו וחזר על כל הרופאים... 

אחד ואמר לו, אם אתה מבקש להתרפאות בדבר קל אתה מתרפא, טפול לך גללי 

כך אמר  )דבר מצוי... ואפילו בזוי... שכולם זורקים אותו ולא מייחסים לו חשיבות( בהמה,

משה לישראל: אם אתם מבקשים להיגאל בדבר קל אתם נגאלים, "ולקחתם אגודת 

אגודה של אזוב... כמה מינים ממנה צריך? אמר אזוב" אמרו לו למשה רבינו: אותה 

ההלם שהיה לעם להם: אפילו אחד!! והיא גרמה לכם לירש ביזת מצרים וביזת הים"  
ישראל... זה בדיוק אותו סוג של חוסר אימון שיש לי לכל מיני תרופות אלטרנטיביות 

וזה מרפא שאנשים מציעים בתקופת הקורונה... כן... יש כאלו שמציעים לקחת לבונה 
את הקורונה... זה עולה בסה"כ עשר שקל ... ואני מודה שגם עשר שקל לא הסכמתי 

אם הלבונה הזו באמת היתה  תנחש למה??? כי עשיתי חשבון פשוט:לבזבז על זה... 
באמת מרפא באופן מדעי... אז בטח היה לזה ביקוש אאאדיר.. ואם היה לזה ביקוש 

לבונה... ואז היה תחרות אדירה... ואז... בשיא אדיר... אז אוטומטית היה מחסור ב
המצוקה של המחסור בלבונה.. הייתי עושה קששרים... ומישהו היה משיג לי איזה 
"שמעק לבויינה" אחרון שנשאר בשמונה מאות שקל והייתי רץ לקנות את זה... אבל 

ין ברגע שהלבונה עולה עשר שקל בחנות.. וטראמפ שכבר בזבז מיליארדים על הקמפי
שלו... הפסיד בבחירות בגלל שהוא לא דאג שאזרחי ארה"ב יקחו לבונה בעשר שקל.. 

 אאאפסס... זה... זה לא נשמע.

אז זהו!!! שזה בדיוק החוסר אימון שהיה לעם ישראל!! יש עולם שלם!!! שכל העולם היו 
רוצים לנחש מה אלוקים רוצה... כולם מוכנים לשלם כל הון שבעולם למצא חן בעיני 
הבורא... פרעה יורה לכל הכיוונים... משקיע קשרים בכל האלוהים האפשריים ולו בשביל 
לקלוע בטעות למטרה של האלוקים האמיתי..  ופתאום מגיע משה רבינו עם שמעק אזוב 
ומגלה לנו שזה מה שה' רוצה... אתה קולט את החוסר אימון ברגע הראשון?? נו... ומה 

  מתנה שנקראת תורה ומצוות!!!!דולה שה' נתן לנו!!! התשובה?? הנה!!! זו המתנה הג
ה' לא זרק אותנו שנגשש באפילה.. לא נתן לנחש ולהשקיע מיליארדים לנסות מה ה' 
רוצה... ה' דיבר ברור!!!! ואמר לנו אחד שתים שלוש...  דא עקא שברגע שאומרים לי 

ל... מה... עשר שלבונה שעולה עשר שקל היא התרופה לקורונה אז יש לי נטיה לזלז
שקל?? אותו דבר: כשהתורה אומרת לי שציצית ונר חנוכה... שעולים כמה שקלים 

 בחנות... זה רצון ה'!!!! אז יש לי נטיה לזלזל... מה... זה הכל???
אם המצוות כ"כ יקרות שה' פשוט בא וגילה לנו  זה בדיוק הקושי שלנו מול המצוות!!!!

להיות שהמוסלמים והנוצרים והבודהיסטים שופכים איך לקלוע לטעמו... אז איך יכול 
מיליארדים של כסף וזהב בניסוים לקלוע לטעם של ה' ו... ולא קולעים למטרה... ואילו אני 

בשביל זה בעשרים שקל קונה שמן למאור וקולע ישר ללב הנקודה של אורו של עולם...  
מול הנרות חנוכה במשך  בשביל זה הרבי שליט"א עומדיש לנו משימה שנקראת כבוד!!!! 

אבא שבשמים יכל לעשות הדרך שלנו איך לייקר את המצוות זה ע"י כבוד!!!!  שעתיים... 
את המצוות מאוד יקרות... הוא היה יכול לתת לנו להתבשל ולנחש ולהשקיע מיליארדים 
בשביל לגלות מה רצונו.. אבל הוא ברחמיו לא עשה לנו את זה!! נר לרגלי דבריך... אור 

נתיבתי... גילה לנו מה רצונו... וכי בגלל שהוא גילה לנו... לכן אנחנו לא נעריך את זה??? ל
לכן נתייחס לזה כמו שאני מתייחס ללבונה שעולה עשר שקל?? לא יקום ולא יהיה!!! 

 נלחם בשחיקה הזו... איך נלחם?? ע"י כבוד!!!! כבוד למצוות ודו"ק. 
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